



Chelovek. 2013-2024

ISSN 0236--2007

URL - <http://chelovek-journal.ru>

All right reserved

Issue 5 Volume . 2016

Symbolic and communicative functions of the monuments to law enforcement bodies members

Abstract

The article analyzes the semiotic value of the monuments to the soldiers of law and order in the urban space. The analysis of more than 70 photos of the monuments to police and special forces members revealed that the monuments carry symbols representing power and order. The willingness of the police and special forces to protect the life, rights and freedoms of people at any cost is underlined by the very composition of the monuments. The sites are the focus of public attention. Various social practices are formed around these monuments, both official and informal, e.g. omens and popular beliefs.

Keywords list (en): MONUMENTS, SYMBOLS, POLICE, CITY, URBAN SPACE

Date of publication: 01.10.2016

Citation link:

Symbolic and communicative functions of the monuments to law enforcement bodies members // Chelovek. – 2016. – Issue 5 C. 140-156 . URL: <https://chelovek-journal.ru/s0236-20070000596-6-1-ru-11/>

Символические и коммуникативные функции памятников сотрудникам органов правопорядка

Попова Анна Дмитриевна

Аннотация

Анализируется семиотическое значение памятников сотрудникам органов милиции/полиции и спецподразделений в городском пространстве. Исследовано более 70 визуальных изображений указанных памятников. Автор приходит к выводу о том, что памятники такого рода выступают носителями символов, олицетворяющих силу и порядок, свидетельствуют о готовности органов внутренних дел охранять покой людей даже ценой собственной жизни. Отмечено, что рассматриваемые памятники привлекают внимание не только сотрудников органов правопорядка, но и широких слоев населения, которые формируют вокруг них разнообразные социальные практики - от возложения цветов до веры в различные приметы.

Ключевые слова: ПАМЯТНИКИ, СИМВОЛЫ, МИЛИЦИЯ, ПОЛИЦИЯ, ГОРОД, ГОРОДСКОЕ ПРОСТРАНСТВО

Дата публикации: 01.10.2016

Ссылка для цитирования:

Попова А. Символические и коммуникативные функции памятников сотрудникам органов правопорядка // Человек. – 2016. – Номер 5 С. 140-156 .

URL: <https://chelovek-journal.ru/s0236-20070000596-6-1-ru-11/>